
 

Sekretær Carsten Dalgaard 

Kirkegade 95 B, 7430 Ikast 

carstendalgaard@mail.tele.dk 

Tlf.: 97 15 58 51 (fastnet – ingen SMS) 

 

Ikast den 24. maj 2023. 

 

Hermed et kortfattet referat af generalforsamlingen hos foreningen Harrild Hedes Venner, 

afholdt mandag den 15. maj 2023 fra kl. 19.00, på NaturCenter Harrild Hede (NCHH). 

 

Dagsordenen lød på i alt 8 punkter, hvoraf det første var valg af dirigent. 

 

O1. Valg af dirigent 

 

Her valgte generalforsamlingens 24 fremmødte medlemmer enstemmigt og uden 

modkandidat, bestyrelsens forslag, Finn Bjertrup. Denne konstaterede lovligheden af 

indvarslingen, og at forsamlingen hermed var at betegne som værende beslutningsdygtig. 

 

O2. Bestyrelsens beretning 

 

Denne er vedhæftet referatet 

 

O3. Godkendelse af Årsregnskabet. 

 

Årsregnskabet, udarbejdet af Jan Hedegaard, revideret af Niels Peter Brøgger, blev 

forelagt og gennemgået af kasserer Carsten Dalgaard. Det var forinden 

generalforsamlingen blevet forelagt for bestyrelsen på dennes seneste møde, mandag den 

8. maj, og herfra godkendt, og indstillet til endelig godkendelse af generalforsamlingen. 

 

Der fremkom et ønske om en del mere gennemsigtighed, omkring punktet arrangementer, i 

særdeleshed Harrild Hede dagen, bl. a. med omsætningen, og vareforbruget i Café 

Urfuglen, dette vil blive forsøgt gennemført i Årsregnskabet for indeværende år, 2023. 

 

Herefter godkendtes Årsregnskabet 

 

Dette er ligeledes vedhæftet referatet 

 

 

 



O4. Indkomne forslag 

 

Da  ingen i bestyrelsen havde modtaget sådanne forslag, var dette punkt hurtigt udtømt og 

ligeledes hurtigt afsluttet…! 

 

O5. Godkendelse af budget og fastlæggelse af kontingent. 

 

Kasserer Carsten Dalgaard, kunne skønne, at budgettet for 2023, i store træk ville være lig 

med Årsregnskabet for 2022, dog havde man set sig nødsaget til, at overføre et beløb på 

kr. 1.500,- (et foredragshonorar) fra året 2022, til året 2023, grundet vanskeligheder med at 

fremskaffe kontooplysninger på foredragsholderen. Denne sag var nu bragt til en lykkelig 

afslutning, men det forsinkede honorar, ville så påvirke regnskabet for året 2023, så 

underskuddet ville sikkert antage en størrelse, af en del mere end de – 24,- for året 2022. 

 

Denne oplysning afstedkom ingen bemærkninger, udover dirigentens om muligheden af, at 

anføre beløbet som skyldige omkostninger i 2022 regnskabet. 

 

Budgettet dermed godkendt 

 

Fastlæggelse af kontingent, kassereren fortsatte punktet med at indstille at kontingentet for 

såvel enkeltmedlemmer som husstandsmedlemskaber forblev uændret til en takst af kr. 

100,- for et kalenderår. 

 

Dette blev godkendt 

 

Formanden, Flemming Broe, fremkom med en tilføjelse til området kontingent, i form af 

et forslag, om en kontingentsats på kr. 200,- årligt, for følgende kategorier, foreninger, 

organisationer, virksomheder og institutioner, jvf. vedtægternes paragraffer 4 og 5. 

 

Dette forslag nød også fremme, så fremover opererer HHV med to takster vedrørende 

kontingent, kr. 100,- (takst 1) og kr. 200,- (takst 2) for hver deres medlemskategorier. 

Dette vil blive indført på foreningens takstblad 

 

O6. Valg af bestyrelsesmedlemmer og 2 suppleanter 

 

Da året 2023, er et ulige år, var der 3 bestyrelsesmedlemmer der afgik efter tur. Benny 

Pedersen, Ellen Hansen og Jan Hedegaard. Af disse 3 fremgik det på forespørgsel fra 

dirigenten, at Benny og Ellen var villige til at modtage genvalg, medens Jan ønskede at 

fratræde. Som nyt emne til bestyrelsen, var hidtidige førstesuppleant, Ib Dengsø 

Andreasen, villig til at modtage nyvalg, og dette blev resultatet. 

 



Valget til de 2 suppleantpladser, faldt ud på følgende vis: Ib Dengsø Andreasen var just 

blevet indvalgt i bestyrelsen, og da den hidtidige andensuppleant, Karl Risbjerg, havde 

afgivet ønske om, at måtte blive løst fra sin suppleantplads, var der således to vakante 

suppleantpladser. Disse blev tildelt Hans Jensen og Per Otto Sepstrup ved fredsvalg. 

 

O7. Valg af revisor og revisorsuppleant 

 

Her var der genvalg af revisor, Niels Peter Brøgger, og ligeledes genvalg af 

revisorsuppleant, Karl Risbjerg. 

 

O8. Eventuelt 

 

Her blev der spurgt til NCHH brugerrådets skæbne, og det fremgik, at det formelt 

eksisterede endnu, men at det ikke havde aktiveret siden 2015. Man havde fået skovrider 

Søren Halds tilladelse til, at udskrive NCHH brugerrådet, af vedtægterne, (i to omgange) 

for foreningen Harrild Hedes Venner, så i praksis har brugerrådet ingen virkning og 

funktion – modsat brugerrådet for distrikt Søhøjlandet, som er under endelig udformning. 

 

Der var nu afskedsgaver til Jan Hedegaard, Karl Risbjerg, Malene Grell Ulrik, samt en tak 

for assistancen gave til dirigent Finn Bjertrup, disse blev overrakt af Formand Flemming 

Broe, som takkede de 3 første for deres indsats for HHV, og Finn Bjertrup for veludført 

dirigenthverv. 

 

Herefter blev generalforsamlingen formelt afsluttet, og man forberedte sig på bilturen 

rundt i området omkring NCHH, ledet af skovfoged Hans Jensen 

 

 


